
پرسپولیس در یکی از حساس ترین بازی های چند سال اخیر خود فردا در ورزشگاه 
آزادی میزبان النصر عربستان است. تیم عربستانی که اخیرا توانست قهرمان جام 
، سادیو مانه، مارسلو بروزوویچ،  اعراب شود از وجود ستاره هایی چون کریس رونالدو
... بهره می برد و یکی از تیم هایی است که برای قهرمانی در  آیمریک لاپورت، تلس و
آسیا تدارک وسیعی دیده است. یکی از نکات منفی این مسابقه بدون تماشاگر 
بودن آن است که طبیعتا از جذابیت و هیجان بازی می کاهد اما مطمئنا حضور 
ستاره هایی چون رونالدو و مانه در این مسابقه باعث خواهد شد از سرتاسر دنیا 
این بازی بیننده داشته باشد. همین مساله به اندازه کافی  انگیزه زیادی را نزد یحیی 

گل محمدی و شاگردانش برای شکست النصر ایجاد خواهد کرد. 
اینکه پرسپولیس در مقابل تیم پرآوازه النصر چقدر شانس پیروزی دارد را بد ندیدیم 
از زبان یک کارشناس جویا شویم. مهدی واعظی در گفت وگو با »فرهیختگان« به 
نکات خوبی از این مسابقه اشاره کرده که خواندن آن را به شما توصیه می کنیم. 

  یک تیم کامل
واعظی در ابتدا نبرد تیم های پرسپولیس و النصر را یک جدال تماشایی توصیف 
کرد و گفت: »هر دو تیم از بهترین های گروه شان و از تیم های مدعی جام هستند 
که تقابل شان یک بازی نزدیک و تماشایی خواهد بود. پرسپولیس یک تیم کامل 
است که در خطوط مختلف بازیکنان توانمندی دارد و نقطه قوتش خط دفاع و 
دروازه است. ضمن اینکه این تیم هافبک های توانمندی دارد و نقطه ضعفش در 
خط حمله را نیز با تغییرات جدید تا حدی برطرف کرده است. در آن سو النصر 
ک در خط حمله اســـت. بازیکنانی در این تیم بازی  یک تیم فوق العاده خطرنا
می کنند که برخی از آنها عنوان چند سال بهترین بازیکن جهان را هم یدک می کشند 
و بازیکنی مثل مانه هم که برای همه شناخته شده است. طبعا تیمی با داشتن 
این ســـتاره ها حریف بســـیار قدر و خطرناکی است اما در کنار این مساله، موارد 
زیادی برای موفقیت وجود دارد که تیم عربستانی از برخی از آنها برخوردار نیست.« 

  درمورد النصر بزرگنمایی شده است
وی با تاکید بر اینکه تیم النصر ابزارهای خیلی خوبی برای شکست پرسپولیس 
دارد، افزود: »نمی توان منکر این شد که النصر در خط حمله یکی از بهترین تیم های 
آسیاست اما با شناختی که از این تیم دارم اعتقادم این است که آنها به همان 
اندازه که جلوی زمین قدرتمندند در عقب زمین و خط دفاع آسیب پذیر نشان 
داده اند. اینکه همه جا صحبت از ستاره های النصر می شود به عقیده من یک 
نوع بزرگنمایی است. اکثر بازیکنان پرسپولیس با تجربه و میدان دیده هستند و 
خیلی برای رویارویی با رونالدو و مانه هیجان زده نبوده و ترسی ندارند. مخصوصا 
بازیکنان خط دفاع و دروازه بان پرسپولیس که در جام جهانی با تیم های پرستاره ای 
روبه رو شده اند. البته از نظر انفرادی ما نمی توانیم بازیکنان خودمان را با ستاره های 

النصر مقایسه کنیم اما از نظر کار گروهی و اتحاد تیمی مسلما شرایط پرسپولیس 
بهتر از حریفش اســـت. در کل نظر من این اســـت که پرسپولیس فارغ از استرس 
و هیجان در این بازی یک نمایش درخور نامش خواهد داشت و درنهایت هم 

برنده این بازی خواهد شد.« 

  بدون بیرانوند شرایط خیلی فرق می کند
دروازه بان سابق پرسپولیس با اشاره به استرسی که مصدومیت علیرضا بیرانوند 
به این تیم و هوادارانش وارد کرده، عنوان کرد: »قدر مسلم یکی از نقاط اطمینان 
پرسپولیس در بازی با النصر حضور علیرضا بیرانوند در دروازه این تیم است. او 
هم از تجربه بالایی برخوردار است و هم اینکه هماهنگی اش با نفرات ملی پوش 
خط دفاع)مدافعان میانی( فوق العاده اســـت. تصور اینکه بیرانوند به بازی با 
النصر نرسد سخت است و اگر این اتفاق رخ دهد شرایط برای نماینده خوب 
کشورمان متفاوت خواهد بود. به هر حال پرسپولیس گلرهای جوانی دارد که هنوز 
به آنها میدان نداده و اگر قرار باشد بازی با النصر اولین تجربه رسمی آنها باشد 
روز سختی در انتظارشان خواهد بود. اما شواهد امر نشان می دهد که بیرانوند 
به بازی خواهد رسید. خوشبختانه کشیدگی کشاله او گرید دو است و می توان 
امیدوار بود که آماده بازی شود. من خودم بارها دچار این مصدومیت شده ام و 
حتی با درد هم بازی کرده ام. در حال حاضر دستگاه های فیزیوتراپی مجهزی 
هست که کمک می کند تا زمان بهبودی کمتر شود و بعضا به جای سه هفته در 
یکن آماده مسابقه شود. البته بیرانوند اگر درد  عرض دو هفته و حتی کمتر باز
یسک کند. به هر حال  یادی در کشـــاله اش همچنان احساس می کند نباید ر ز
ممکن اســـت تشـــدید مصدومیت کشـــاله او را ماه ها از میادین دور کند که در 
یادی بیرو را در اختیار نخواهد داشت و این  آن صورت هم پرسپولیس مدت ز
دروازه بان حتی ممکن است جام ملت ها را هم از دست بدهد. به عقیده من 

یکن باید در شرایط فعلی در اولویت باشد.«  سلامت باز

  نیاز به تمرکز بالا
واعظی با تاکید بر اینکه بازی مقابل تیم های پرستاره شرایط خاص خودش را 
دارد، تصریح کرد: »بازیکنان پرسپولیس آنقدر میدان دیده و با تجربه هستند که 
نیازی نباشـــد به آنها توصیه ای داشـــته باشم اما قدر مسلم بازی مقابل تیم های 
پرستاره شرایط خاص خودش را دارد. اصولا بازیکنانی مثل رونالدو و مانه دوندگی 
کمتری نســـبت به دیگر نفرات تیم شـــان دارند و از این رو با پرس و دوندگی زیاد 
نباید فضایی در اختیار این دسته از بازیکنان گذاشت. از همه مهم تر بازیکنان 
باید تمرکز بالایی داشته باشند چراکه کوچک ترین اشتباه مقابل ستاره های بزرگ 
فوتبال دنیا تاوان سنگینی خواهد داشت. مسلما این بازیکنان از توپ های مرده 
هم گلسازی می کنند. خیلی مهم است که پرسپولیس بتواند حریفش را در این 
بازی کنترل کند و با شناختی که از تیم گل محمدی دارد اعتقادم این است که 

آنها این کار را خوب بلدند.« 

  باید پشت دفاع النصر را نشانه برویم
کارشناس فوتبال کشورمان یکی از نقاط قوت پرسپولیس را دوندگی زیاد و پرس 
ســـنگین ایـــن تیم دانســـت و در این مـــورد اضافه کرد: »نفـــرات تهاجمی النصر 
موقعیت شـــناس هســـتند و به این خاطر نباید به آنها موقعیت حتی شوت زنی 
داد. همان طور که دیدیم گل های این تیم در بازی آخرشـــان که شنبه شـــب بود 
روی ضربات شوت از راه دور به زیبایی هر چه تمام تر به ثمر رسید. از 
این رو مقابل النصر نباید خیلی عقب بازی کرد و در عین 

حال هم نباید دنبال این بود که تهاجمی بازی کرد. پرسپولیس تیمی است که 
با تعداد پاس بالا خیلی خوب حریفانش را وادار به دویدن می کند. اگر با نفرات 
تهاجمی النصر این کار را انجام دهد آنها به خاطر دوندگی کمی که دارند کمتر 
صاحب توپ خواهند شد. از این رو می شود حریف را به جلو خواند و به وسیله 
توپ های بلند و پشت دفاع برای نفرات سرعتی که در خط حمله داریم، صاحب 
موقعیت های گلزنی خوبی شویم. خوشبختانه پرسپولیس بازیکنان سرعتی مثل 
مهدی ترابی و محمد عمری دارد که می تواند با تدابیر مناسب بهترین بهره را از 
آنها ببرد. من چند بازی اخیر النصر را دیده ام و تیم های زیادی از این راهکار برای 
ضربه زدن به این تیم بهره می برند. خوشبختانه عناصر دفاعی النصر پاشنه آشیل 
این تیم هستند و می شود با ضدحملات شیرازه این تیم را برهم زد. همان طور که 
گفتم النصر تیمی نیست که نتوان آن را برد و اطمینان دارم پرسپولیس دست پر 

از این میدان خارج خواهد شد.« 

  باید مهاجمان سرعتی و دریبل زن را به کار بگیریم
واعظـــی در واکنـــش به این ســـوال کـــه بهترین ترکیبی که پرســـپولیس می تواند 
مقابل النصر به میدان بفرستد چیست، یادآور شد: »ترکیب پرسپولیس تقریبا 
شناخته شده است و فقط احتمال ایجاد تغییراتی در خط حمله وجود دارد. 
بـــه عقیـــده مـــن تدابیری که در بازی با فولاد برای خط حمله لحاظ شـــد خوب 
جواب داد. همان طور که گفتم برای بازی با النصر نیاز است که نفرات سرعتی 
و دریبل زن را در خط حمله داشته باشیم و با پاس های بلند و پشت دفاع آنها 
را صاحـــب موقعیـــت کنیم. حتما مربیان پرســـپولیس هـــم متوجه این ضعف 
حریـــف هســـتند و بهتریـــن تدابیر را برای برتری تیم شـــان در ایـــن بازی لحاظ 
خواهند کرد. خوشبختانه بازیکن سرعتی و تکنیکی در بین نفرات 

یم.«  پرسپولیس کم ندار

نوزدهمین دوره بازی های آسیایی هانگژو از اول مهرماه به صورت رسمی 
با برگزاری مراسم افتتاحیه آغاز خواهد شد تا قاره آسیا در مدت 16 روز 
درگیر مهم ترین رویداد ورزشی خود باشد. ووشو یکی از رشته های اعزامی 
که با توجه به پتانسیل مدال آوری برای ورزش  به این مسابقات است 
کشورمان از اهمیت بسیاری برخوردار است. ووشو با حضور در هانگژو 
نهمین حضور رسمی خود را در تاریخ بازی های آسیایی پشت سر خواهد 
گذاشت و در این دوره نیز ملی پوشان ساندا و تالو کشورمان از امیدهای 
کسب مدال و بهبود جایگاه کاروان کشورمان در رده بندی نهایی هستند. 
در دو دوره ابتدایی برگزاری مسابقات ووشو تنها رقابت های تالو برگزار 
شد و ایران در این دو دوره نماینده ای نداشت، اما از بازی های آسیایی 
1998 شاهد برگزاری رقابت های ساندا نیز بودیم و در طی این شش 
کسب مدال در این رویداد  کشورمان موفق به  دوره همواره نمایندگان 
شدند. حسین اوجاقی با کسب نخستین مدال نقره ساندا اولین ورزشکار 
که موفق به مدال آوری در رشته ووشو شد و این روند تا  کشورمان بود 
بازی های آسیایی 2018 جاکارتا و پالمبانگ با کسب 7 مدال طلا، 9 
کرده است و مسئولان فدراسیون ووشو امیدوار  نقره و 6 برنز ادامه پیدا 
هستند در این دوره نیز در میان فدراسیون های موفق ورزش کشورمان قرار 
بگیرند. در بخش مردان نمایندگان کشورمان در بازی های آسیایی 2018 
کسب دو مدال طلا و یک  کسب دو مدال طلا و یک نقره و 2010 با  با 
مدال برنز بهترین عملکرد را داشتند. محسن محمدسیفی کاپیتان تیم 
ملی ووشو کشورمان نیز با کسب 3 مدال طلا در سه حضور متوالی خود 
در حال حاضر نزدیک ترین تعقیب کننده احسان حدادی پرافتخارترین 
کسب 4 مدال طلای بازی های آسیایی است و  کشورمان با  ورزشکار 
کسب چهارمین مدال طلای خود در  امیدوار است در این دوره نیز با 
 ، کنار حدادی قرار گیرد.  بعد از جدایی حسین اوجاقی از تیم ملی ووشو
برادرش امیر اوجاقی هدایت تیم ساندا پسران کشورمان را برعهده گرفته 
است و امیدوار است در این دوره نیز روند موفقیت های حسین اوجاقی 
با تیم ملی را ادامه بدهد. شجاع پناهی در وزن 60 کیلوگرم، افشین سلیمی 
کیلوگرم و یوسف  کیلوگرم، محسن محمدسیفی در وزن 70  در وزن 65 
کیلوگرم چهار نماینده ساندا ایران در مسابقات  صبری در وزن 75 
وزنامه  گفت وگو با ر ی های آسیایی هستند. امیر اوجاقی در  ووشو باز
»فرهیختگان« با تاکید بر  انگیزه بالای ملی پوشان، کسب 4 مدال توسط 

4 نماینده کشورمان را دور از انتظار نمی داند. 

از شرایط ملی پوشان در آستانه اعزام به بازی های آسیایی صحبت  کنید. 
فکر می کنم بچه ها در شرایط بسیار خوبی از لحاظ آمادگی به سر می برند و شرایط 

بدنی و فنی قابل قبولی دارند. رقابت های ساندا بازی های آسیایی از 2 مهرماه 
برگزار خواهد شد و با توجه به حضور زودتر ما در چین این فرصت را داریم چند 
روز در هانگژو تمرین داشته باشیم و به اوج آمادگی برسیم. ما برای حضور در 
بازی های آسیایی هشت مرحله اردو را پشت سر گذاشتیم و آماده حضور در 

مسابقات هستیم تا بتوانیم عملکرد قابل قبولی را رقم بزنیم. 

با توجه به تعصب چینی ها روی رشته ووشو، برگزاری مسابقات در این کشور برای 
ما مشکلاتی را ایجاد نخواهد کرد؟

همان طور که می دانید مهد ووشوی دنیا کشور چین است و چینی ها برنامه ریزی 
گسترده ای برای موفقیت در بازی های آسیایی این دوره دارند و قطعا با توجه به 
این شرایط با چالش هایی روبه رو خواهیم شد. ووشو ورزش ملی کشور چین 
است و قطعا آنها به عنوان رقیب اصلی ما با تمام توان در هانگژو حاضر خواهند 
شد. از طرفی ما نیز یکی از بهترین های ووشوی دنیا هستیم و تمام تلاش خود را 

خواهیم کرد تا این بار نیز بهترین اتفاق ها را رقم بزنیم و چینی ها را اذیت کنیم. 

از عملکرد ملی پوشان در این رقابت ها چه پیش بینی می کنید؟
واقعا همه بچه های ما توانایی کسب مدال در این مسابقات را دارند و در صورتی که 
بتوانند توانایی خود را به نمایش بگذارند حتی کسب 4 مدال نیز دور از واقعیت 

نیست. 

محسن محمد سیفی با حضور در ترکیب تیم ملی قطعا به دنبال کسب چهارمین 
مدال طلای خود در بازی های آسیایی خواهد بود و با توجه به توانایی بالای این 
ورزشکار همه نیز از او توقع این کار را دارند. شاید تنها نگرانی بالارفتن سن سیفی باشد. 
واقعیت این است که سن سیفی بالا رفته است اما تجربه  و توانایی های فنی 
محسن بی نظیر است. او در روند اردوها و تمرینات از همه نظر تمام توان خود 

را گذاشته است و بسیار حرفه ای رفتار می کند. هنوز هم بهترین ووشوکار 
ایران و جهان محسن محمدسیفی است و همه چیزش 

گر خدا  حرفه ای و بی نظیر است. ا
بخواهد قطعا این بار نیز چهارمین 
مدال طلای خود را کسب خواهد 
که  کرد. واقعا خوشبین هستیم 

در  طلا  مدال  کسب  با  محسن 
هانگژو یک رکورد افسانه ای برای ووشو 

به جا بگذارد. اعتقاد دارم محسن محمدسیفی باید پنجمین 
حضور در بازی های آسیایی را تجربه کند و فکر می کنم خداحافظی 

گر خودش هم بخواهد مسئولان و دوستان و  او اشتباه بزرگی است. ا
علاقه مندانش نباید اجازه این کار را بدهند. سیفی واقعا توانایی رسیدن 

به این مهم را دارد و سال های سال است که با یک زندگی حرفه ای روند خود را 
حفظ کرده است. در آخرین مسابقه mma نیز لقب کریستیانو رونالدوی ووشو را 

به او دادند و این به خاطر زندگی حرفه ای اوست. 

حسین اوجاقی در دوره گذشته با کسب دو مدال طلا و یک نقره در سمت سرمربی 
تیم ملی موفق به کسب بهترین نتیجه مردان در یک دوره بازی های آسیایی شد. 

چقدر به تکرار دستاورد دوره گذشته یا شکستن رکورد برادرتان امیدوار هستید؟
واقعا امیر اوجاقی نمی خواهد رکورد یک اوجاقی دیگر را بشکند و اصلا به این 
موضوع فکر نمی کنم. بارها در صحبت با حسین هر دو اعتقاد داشتیم که از ووشو 
طلبکار نیستیم و به این رشته بدهکاریم و باید تلاش کنیم قسمتی از بدهی خود 
را به این رشته بدهیم. در زمینه مربیگری نیز بعد از جدایی حسین از تیم ملی، 
تمام سعی خود را کردم و اگر در این دوره نیز اتفاق بهتری بیفتد فقط خدا را شکر 
می کنم. نه من و نه حسین هیچ وقت در طی این سال ها دنبال رکورد شکنی نبودیم 
و نخواهیم بود. فقط امیدوارم بچه ها بهترین و خوشرنگ ترین مدال ها را بگیرند تا 
خستگی از تن ما خارج شود و قطعا در صورت وقوع این اتفاق، حسین اوجاقی 
خوشحال ترین فرد خواهد بود. او همین حالا نیز نگران ماست و بیشترین  انگیزه 

را از لحاظ روانی به من می دهد. 

مهدی واعظی در  گفت وگو با »فرهیختگان«: بیرانوند نباید ریسک کند

با تدبیر مناسب می توان النصر را شکست داد
 پرسپولیس از شانس های قهرمانی در آسیاست                     ستاره های تیم عربستانی دونده نیستند

امیر اوجاقی در گفت وگو با »فرهیختگان«: قطعا برگزاری بازی های آسیایی در چین ما را با چالش هایی روبه رو می کند

کسب 4 مدال در هانگژو دور از واقعیت نیست
 اصلا به دنبال شکستن رکورد یک اوجاقی دیگر نیستم                     سیفی کریس رونالدوی ووشو است

 شارژ مالی سرخپوشان 
احتمالا بعد از بازی با النصر

باهویی شاید 
به پیکان هم نرسد

ی مشـــترک  یکنان پرســـپولیس اواخر هفته گذشـــته با یک اســـتور باز
یافت مطالبات خود از این باشگاه اعتراض کردند و  نسبت به عدم در
یش برگزار کرد.  در ادامه نیز یحیی گل محمدی نشستی را با رضا درو
در همین راســـتا مدیریت باشـــگاه پرسپولیس درتلاش بوده و هست 
ی فردا سرخپوشان پرداختی به اعضای تیمش داشته  که تا قبل از باز
باشـــد اما از قرار معلوم بعید اســـت این اتفاق رخ دهد. در این مورد 
باخبر شدیم که تعطیلی چندروزه باعث شده باشگاه پرسپولیس در 
جور کردن پول به مشکل بربخورد و از این رو ممکن است پرداختی به 
سرخپوشان به آخر هفته موکول شود. در این میان باشگاه پرسپولیس 
هنـــوز با ایرانســـل حامی مالی خود قـــرارداد نهایی را امضا نکرده و به 
ی پرداختی به قهرمان فصل  همین خاطر این شـــرکت در فصل جار
یش  پیش لیگ برتر و جام حذفی نداشته است. با این تفاصیل درو
سخت درتلاش است که تا صبح فردا سرخپوشان را شارژ مالی کند 
ی با النصر  تا مبادا درصورت شکســـت احتمالی پرســـپولیس در باز

این موضوع به مسائل مالی ربط داده شود. 

  نبیل در لیست میهمانان!

مهاجم تازه وارد پرســـپولیس روز گذشـــته درحال پشت سر گذاشتن 
تست های پزشکی تب کرد و به هتل محل اقامتش برگشت. از این 
رو قـــرار شـــد امـــروز بقیه تســـت هایش را انجام دهـــد و منتظر جواب 
آن باشـــد. امـــا از آنجـــا که باشـــگاه پرســـپولیس فقط اجـــازه دارد 27 
ی فردا داشته  گر آزادی برای باز میهمان در ورزشگاه خالی از تماشا
باشـــد قرار اســـت نبیل باهویی یکی از این نفرات باشـــد. به هرحال 
یادی که برای جذب مهاجم آسیایی  پرسپولیسی ها با وجود تلاش ز
یـــد خارجی خود فقط به عنـــوان میهمان  انجـــام داده انـــد فعـــلا از خر
یکن دارد  سکونشـــین می توانند اســـتفاده کنند. با شرایطی که این باز
ی پرســـپولیس و پیکان هم کـــه 5 مهرماه برگزار  بعیـــد اســـت او در باز

ی داشته باشد. شود، شانس باز
 

  گل محمدی به سکوتش ادامه خواهد داد

سرمربی پرسپولیس به سکوتش درمورد جذب نبیل باهویی که بدون 
یش انجام شـــده، ادامه خواهد داد.  تایید او و با نظر نهایی رضا درو
این تصمیمی اســـت که مدیریت باشـــگاه پرســـپولیس اتخاذ کرده و 
یحیی هم پذیرفته است. از قرار معلوم در نشست اخیر گل محمدی 
یش بعد از اینکه یحیی گلایه های خود را از جذب نبیل عنوان  و درو
یکنی که باشگاه به آنالیزور  یش هم بابت اینکه چرا هر باز می کند، درو
تیم معرفی کرده، رد شده است هم گلایه می کند. در این میان یک سری 
یادی را برای  واقعیت ها روشن شد ه اند که رسانه ای شدن آن حواشی ز
پرسپولیس درپی خواهند داشت. از این رو یحیی فعلا دیگر درمورد 
نحـــوه انتقـــال باهویی به تیمش صحبت نخواهد کرد تا پرســـپولیس 

بیشتر از این درگیر حواشی این انتقال نشود. 
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